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PROTOKÓŁ Nr XXXI/14 
z sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska 

odbytej w dniu 12.06.2014 roku w godzinach 0900 – 1350 

 
Obecni radni wg załączonej listy obecności. 
Obecni sołtysi wg załączonej listy obecności. 
Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy p. Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy  
p. Teresa Maksymiuk, Sekretarz Gminy p. Teresa Magier, Kierownik GOPS, Dyrektor GCK p. 
Zofia Jakimowicz, Kierownik GBP p. Barbara Zalewska, Dyrektor Zakładu Usług Wodnych 
MZK w Parczewie p. Andrzej Lipski, Prezes Zakładu Zagospodarowania Odpadów 
Komunalnych w Adamkach p. Jerzy Kułak, przedstawiciele lokalnych mediów. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i sprawy organizacyjne 

- stwierdzenie quorum, 
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
- ustalenie porządku obrad 

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 
- Przewodniczącego Rady Gminy 
- Wójta Gminy 
- Przewodniczących komisji stałych 

3. Informacja o działalności: 
- Zakładu Zagospodarowania Odpadów Komunalnych w Adamkach 
- Zakładu Usług Wodnych Międzygminnego Związku Komunalnego z siedzibą w 

Parczewie 
4. Informacja o realizacji zadań związanych z gospodarką odpadami komunalnymi na terenie 

gminy Komarówka Podlaska 
5. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla Gminy Komarówka Podlaska  
6. Ocena działalności Gminnego Centrum Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej za 2013 r. 
7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 

2013 rok, wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz udzielenie (nieudzielenie) 
absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budŜetu gminy za 2013 rok: 
1) opinia RIO o sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy Komarówka Podlaska za 2013 

rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy; 
2) stanowisko i wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z 

tytułu wykonania budŜetu gminy za 2013 rok, 
3) opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

Komarówka Podlaska z tytułu wykonania budŜetu za 2013 rok,  
4) opinie komisji o sprawozdaniach,  
5) dyskusja, 
6) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Komarówka Podlaska za 2013 r. 
7) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Komarówka Podlaska z 

tytułu wykonania budŜetu gminy za 2013 rok. 
8.Podjęcie uchwał w sprawie : 

1) zmiany budŜetu gminy na 2014 r. 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
3) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów 
4) dokonania reasumpcji uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Komarówka Podlaska 
9. Interpelacje i zapytania 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
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11. Wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad. 1 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – dokonała otwarcia sesji i powitała 
wszystkich przybyłych. 
a) stwierdziła na podstawie listy obecności, iŜ Rada jest władna do podejmowania uchwał 

poniewaŜ na 15 radnych ustawowego składu w sesji uczestniczy 13 Radnych (nieobecny - 
Radny p. Zbigniew Łukaszuk, Radny p. Jan Borowik- spóźnienie) 

b) protokół z ostatniej sesji był wyłoŜony do wglądu, wzorem poprzednich sesji proponuję 
przyjęcie bez odczytywania. 

 
Poprosił o uwagi. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Protokół z ostatniej sesji został przyjęty jednogłośnie 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 13 radnych 

 

 

c) W dniu 11 czerwca 2014 r. wpłynął wniosek p. Wójta.  
Odczytała treść wniosku.  

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwał: 
- zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o wartości przekraczającej granice 

ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie gminy na 2014 
r.(przebudowa drogi gminnej Nr 101 784 L Walinna-Walinna-Sachalin-Kolembrody w 
m. Kolembrody); 

- zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o wartości przekraczającej granice 
ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie gminy na 2014r. 
(przebudowa drogi gminnej Nr 101 783 L Walinna-„Kreczki"-Brzozowy Kąt); 

- zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o wartości przekraczającej granice 
ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie gminy na 2014 r. 
(budowa drogi gminnej Nr 102 239 L Wólka Komarowska-śulinki): 

- zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o wartości przekraczającej granice 
ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie gminy na 2014r. 
(przebudowa drogi gminnej Nr 101 795 L śelizna-„Kresy" w m . śelizna). 

- określenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne, dla którego 
organem prowadzącym jest Gmina Komarówka Podlaska; 

- sprzedaŜy nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 
Komarówka Podlaska w drodze przetargu ustnego nieograniczonego (Komarówka 
Podlaska-   działka 336 ul. Lubelska). 

oraz o zdjęcie z poŜarku obrad uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Komarówka Podlaska za 
2013 r. gdyŜ zostało przyjęte Zarządzeniem Wójta Gminy. 
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Proponuję o zdjęcie z porządku obrad uchwały z ust 7 pkt. 6 oraz wprowadzenie do 
porządku obrad wymienionych uchwał. Proponuję następującą kolejność w porządku obrad:  
8. Podjęcie uchwał w sprawie : 

1) zmiany budŜetu gminy na 2014 r., 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
3) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów, 
4) zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o wartości przekraczającej granice 

ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie gminy na 2014 
r.(przebudowa drogi gminnej Nr 101 784 L Walinna-Walinna-Sachalin-Kolembrody w 
m. Kolembrody), 

5) zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o wartości przekraczającej granice 
ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie gminy na 2014r. 
(przebudowa drogi gminnej Nr 101 783 L Walinna-„Kreczki"-Brzozowy Kąt), 

6) zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o wartości przekraczającej granice 
ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie gminy na 2014 r. 
(budowa drogi gminnej Nr 102 239 L Wólka Komarowska-śulinki), 

7) zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o wartości przekraczającej granice 
ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie gminy na 2014r. 
(przebudowa drogi gminnej Nr 101 795 L śelizna-„Kresy" w m . śelizna), 

8) dokonania reasumpcji uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Komarówka Podlaska, 

9) określenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne, dla którego 
organem prowadzącym jest Gmina Komarówka Podlaska, 

10) sprzedaŜy nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 
Komarówka Podlaska w drodze przetargu ustnego nieograniczonego (Komarówka 
Podlaska-  działka 336 ul. Lubelska). 

 
Proszę o przegłosowanie porządku obrad z uwzględnieniem wprowadzonych zmian. 
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 13 radnych  

 

 

Ad. 2  
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – W okresie międzysesyjnym 
prowadziłam dyŜury w Urzędzie Gminy. Uczestniczyłam w pracach stałych komisji. Brałam 
udział w spotkaniu promocyjo-informacyjnym dot. ekonomii społecznej zorganizowanym 
przez FRL. Tematem głównym były spółdzielnie socjalne. Brałam udział w obchodach 
rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 maja, jubileuszu 5 lecia istnienia WTZ w Kolembrodach. 
Uczestniczyłam w zawodach sportowo – poŜarniczych. Reprezentowałam Rade podczas 
uroczystości w Gimnazjum. Brałam udział w uroczystościach organizowanych na terenie 
Gminy. Serdecznie dziękuje za wszystkie zaproszenia. Przepraszam Ŝe nie mogłam 
uczestniczyć w Świecie rodziny organizowanym w Walinnie i w Powiatowym Przeglądzie 
Piosenki Ludowej w Komarówce Podlaskiej.  
 
Wójt Gminy:  
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- zakupiono stoły do OSP Komarówka Podlaska oraz krzesła i regały do Świetlicy Wiejskiej 
w Brzozowym Kącie. ZłoŜyłem juŜ wniosek o płatność gdyŜ było to realizowane z 
dofinansowaniem unijnym. 

- Realizowane są place zabaw w Worońcu i Walinnie. Zakończenie prac do 16 czerwca 2014 
r. 

- Podpisałem umowę z Urzędem Marszałkowskim na wspólna realizację inwestycji budowa 
chodnika i nawierzchni asfaltowej na ulicy Lubelskiej i wciągu drogi wojewódzkiej nr 813. 
Zarząd Dróg Wojewódzkich ogłosił przetarg a dziś jest otwarcie ofert. Pani inspektor A. 
Ilczuk pojechała i w trakcie sesji będziemy juŜ wiedzieli jak to wyszło. 

- Realizowana jest inwestycja budowa chodników i zatoki postojowej przy ul. W. Batki. 
Roboty wykonuje firma DROGBUD z Łukowa. Firma ta złoŜyła najkorzystniejsza ofertę 
na kwotę 184 267 z. W postępowaniu przetargowym brało udział 6 podmiotów.  

- Ogłoszono przetarg na budowę nawierzchni asfaltowej w ul. Ks. Rudnickiego i ul. W. 
Batki. Termin realizacji do 30 czerwca 2014 roku. Najkorzystniejszą ofertę złoŜyła firma 
Fedro na kwotę 292452 zł. Do postępowania przystąpiły 3 firmy.  

- Rozstrzygnięto przetarg na skatepark. Ogłaszaliśmy 3 postępowania. Do pierwszego 
postępowania nikt nie przystąpił. W drugim postępowaniu złoŜono jedną ofertę. Oferta ta 
przekraczała kwotę którą zamawiający przeznaczyła na realizację tego zadania. W trzecim 
postępowaniu złoŜono dwie oferty. Wybrano najkorzystniejsza ofertę na kwotę 257 998 zł. 
złoŜoną przez firmę z Krakowa. Termin realizacji jest do 14 sierpnia 2014 r.  

- ZłoŜyłem wniosek o dofinansowanie budowy stabilizacji betonowej na drodze Derewiczna 
Komarówka Podlaska.  

- Jest rozstrzygnięty przetarg z projektu energia odnawialne z Powiecie Radzyńskim na 
budowę kotłowni na pelet. Najkorzystniejszą ofertę złoŜyła firma z Włodawy na kwotę 
 387 45 zł. W ramach tej oferty firma ma wykonać dokumentację i wybudować tą 
kotłownię. Do 15 września 2014 r. inwestycja ma być zakończona.  

- Zorganizowano obchody Święta Konstytucji 3 Maja oraz turniej sołectw. Dziękuje 
sołtysom za wystawienie druŜyn i wzięcie udziały w turnieju.  

- Zorganizowano gminne zawody sportowo-poŜarnicze dla OSP z Gminy Wohyń i Gminy 
Komarówka Podlaska na stadionie Gminnym w Komarówce Podlaskiej. 

- Uzyskaliśmy zwrot podatki vat z 8 świetlic wiejskich na kwotę kwota 84 215 zł, z GCK na 
kwotę 50 877 zł i z wodociągu na kwotę 50 360 zł. Podatek vat z wodociągu rozłoŜony jest  
na 10 lat. 

- Brałem udział w pracach komisji stałych  
- Przyjmowałem interesantów i prowadziłem sprawy bieŜące.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny p. Tomasz 
Weremczuk - W okresie międzysesyjnym Komisja spotkała się jeden raz. 
Sprawy omawiane na komisji: 
- Sprawozdanie  z wykonania budŜetu za 2013 rok 
- zmiany budŜetowe  
- zaciągnięcie kredytu długoterminowego 
- zaciągnięcie zobowiązań finansowych na rok 2015 na budowę dróg 
- opłaty dzierŜawy za grunty 
- sprawy bieŜące. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka - W okresie międzysesyjnym Komisja spotykała się dwa razy.  
Na pierwszym posiedzeniu komisji omówiona była ocena zasobów pomocy społecznej, arkusz 
organizacyjny szkół oraz powróciliśmy do sprawozdań instytucji kultury czyli GCK i GBP. 
Dzisiaj odbyło się uzupełniające spotkanie na którym omówiliśmy zmiany w opłatach za 
Przedszkole Samorządowe. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny p. Jan Abramczuk - W okresie 
międzysesyjnym Komisja spotykała się dwa razy. Pierwsze posiedzenia komisji było w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2013 rok. Drugie posiedzenie komisji – wyjazdy 
do jednostek OSP na terenie Gminy w celu sprawdzenia stanu budynków oraz wyposaŜenia 
jednostek.  
 
 
Ad. 3  
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska - Gmina Komnarówka naleŜy do 
Związku Gmin Powiatu Radzyńskiego. Do tego związki naleŜy 16 gmin. Działania tego 
związku dotyczą ochrony środowiska, gospodarki wodnej, kompleksowej gospodarki odpadami 
i wybudowania Zakładu zagospodarowania odpadów i obiektów towarzyszących gospodarce 
odpadami.  
 
Prezes ZZOK w Adamkach p. Jerzy Kułak – Dziękuje Pani Przewodniczącej za zaproszenie. 
Temat jest bardzo trudny i rozległy. Powiem krótko na temat ZZOK w Adamkach. ZZOK w 
Adamkach sp z o. o. jest spółką operatorem powołano do celów prowadzenie ZZOK który jest 
własnością Związku Komunalnego Gmin. ZKG jest jedynym właścicielem i wspólnikiem tej 
spółki posiada 100 % udziałów i jest właścicielem całego majątku spółki. Majątek spółki w 
75%powstał ze środków UE. Obowiązuje 5 letni okres trwałości projektu. W ciągu tego czasu 
nie moŜna zmieniać nic co by wpłynęło na trwałość projektu. Zakład kosztował 23 785 000 zł. 
Na zakres działania do którego jesteśmy zobligowani wojewódzkim planem gospodarki 
odpadami woj. lubelskiego jest to zakład juŜ trochę za mały. My operujemy w regionie 
północno zachodnim. Województwo zostało podzielone na regiony. Regionów jest 9. My 
jesteśmy regionem północno zachodnim w skład którego wchodzą 22 jednostki samorządowe. 
4 miasta i18 gmin wiejskich. Obszar ten zamieszkuje 186 000 mieszkańców. z tych 
samorządów 16 tworzy ZKG Powatu radzyńskiego czyli jest właścicielem ZZOK w 
Adamkach. Od pozostałych samorządów mamy obowiązek odebrać zmieszane i selektywnie 
zebrane. Powstał pomysł który został uzgodniony ze ZKG aby przystąpi do kolejnych działań 
zmierzających do uzupełnienia brakujących elementów do pełnego przetworzenia strumienia 
odpadów na tym terenie i Ŝeby aplikować o kolejny środki z UE. 6 takich zakładów jak nasz 
zrobiło jeden wspólny projekt kluczowy i jest on na liście. Taki projekt kluczowy nie podlega 
ocenom tylko jeśli jest akceptacja Regionalnego Programu Operacyjnego prze UE są to środki 
gotowe do wzięcia. Zakład w Adamkach zaproponował program rozbudowy na ok 20 mln zł. 
Gdybyśmy ta kwotę zainwestowali był by to w pełni przydatny, tani, ekonomiczny zakład 
przetworzenia pełnego strumienia odpadów zgodnie z przepisami. Na ten moment ZZOK w 
Adamkach Przetwarza wszystkie odpady zgodnie z normami jakie obowiązują. jako zakład 
działamy od 9 stycznia 2013 roku gdyŜ wtedy uprawomocniły się wszelkie dokument i 
pozwolenia. do pierwszego lipca 2013 roku strumień odpadów był bardzo mały gdy tylko jedna 
spółka dostarczała do nas odpady. PUK w Radzyniu. Od 1 lipca zaczęliśmy przyjmowanie 
odpadów. Do końca 2013 roku poziom składowania odpadów wynosił 82% bo tylko 24% było 
odpadów selektywnie zebranych. Z odpadów zmieszanych moŜna uzyskać odzysk w granicach 
7%. Tylko tyle nadaje się do powtórnego przerobienia. Z odpadów selektywnie zmieszanych 
moŜna uzyskać 85% a nawet 90%. Stąd dąŜenie abyśmy selektywnie zbierali odpady. Od 1 
stycznie poziom składowania bardzo się zmniejszył dlatego Ŝe pozostałości z sortowania 
odpadów komunalnych  jaki i tych selaktywnie zmieszanych oddajemy na paliwo alternatywne 
do cementowni. Ogłosiliśmy przetarg na odbiór tego paliwa. Wygrała spółka które płacimy 
149,60 zł za jedną tonę odbieranych odpadów. Ten rynek jest rynkiem jeszcze bardzo 
raczkującym ale bardzo szybo się rozwija. Otrzymaliśmy ofertę z Olsztyna. jest to firma 
zainteresowana odbiorem odpadów na paliwo. Czyli będzie jeszcze taniej. Odpady nie 
stanowiące wartości towarowej, nie nadające się do przetworzenia ale nadają się do spalania i 
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dają bardzo duŜo energii. Kaloryczność tych odpadów to 25 mega dŜuli. Węgiel ma ok 30. Jest 
firma która jest zainteresowana wybudowaniem w naszym sąsiedztwie zakładu który będzie w 
systemie pirolizy przetwarzał odpady na olej opałowy i gaz spirolityczny te byłyby spalenie w 
silnikach i silniki wytwarzały by prąd który byłby zatłaczany do sieci elektrycznej. Piroliza jest 
bardzo bezpieczną instalacją bo wszystko dziej się w reaktorach zamkniętych nie ma Ŝadnej 
moŜliwości rozszczelnienia. Jeśli ten zakład powstanie będziemy mieć bardzo dobry rynek 
zbytu odpadów których juŜ nie da się nic ponownie odtworzyć.  
W tej chwili sortujemy: folię miks - wszystkie kolory folii, butelki pet, papiermiks- róŜne 
rodzaje papieru, kartoniki tetrapaki, chemię gospodarczą, twarde plastiki i szkło 
opakowaniowe. Sortujemy ręcznie. Nie mamy czasy na dokładne sortowanie kolorami i 
rodzajami bo nie mamy maszyn. Maszyny są bardzo drogi. Te frakcje sprzedajemy i 
otrzymujemy za to pieniądze. W tamtym roku sprzedaliśmy 2032 tony. W tamtym roku 
przyjęliśmy i przetworzyliśmy 11 843 tony odpadów. To jest trochę za mało jak na naszą 
wydajność ale juŜ się to trochę ruszyło. W kwietniu padł rekord zakładu 1960 ton. Minimum to 
1700 ton odpadów by zakład nie generował strat. ZKG przekazał nam do spłaty poŜyczkę 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska jaką zaciągnął na uzupełnienie wkłady 
własnego na budowę tego zakładu.  
 

Przybył Radny p. Jan Borowik – liczba radnych obecnych na sesji 14 

 
Dyrektor Zakładu Usług Wodnych MZK w Parczewie p. Andrzej Lipski - Dziękuje Pani 
Przewodniczącej za zaproszenie. Przedstawię sytuację z realizacji usług na terenie państwa 
gminy. Państwo tą wodę pijecie od bardzo dawna. Zajmujemy się uzdatnianiem i 
dostarczaniem państwu wody. Woda wydobywana jest z dwóch studnie na terenie Komarówki 
o głębokości 45 m i wydajności 40 m3 na godzinę. Są to studnie wykonane w latach 80. Czyli 
dosyć dawno ale są sprawne. Posiadamy pozwolenie wodnoprawne z 2010 roku które jest 
waŜne do czerwca 2030 roku. To pozwolenie wydane jest na 750 m3  na dobę. Woda pobierana 
jest ze studni następnie jest poddawana procesowi uzdatniania. Mieszana i filtrowana na 
filtrach. Dalej jest tłoczona do zbiorników prewencyjnych a następnie do sieci. Zestaw 
pompowy ma 43 m3 na godzinę wydajności. Dwa zbiornik po 100 m3 gdzie woda uzdatniona 
jest przechowywana. Długości sieci wodociągowej na terenie gminie to 21 km, długość 
przyłączy ok14 km. Zaopatrujemy 605 przyłączy wodociągowych. W ubiegłym roku 
wydobyliśmy i oddaliśmy do sieci 70 554 m3 wody to jest ok 193 m3 na dobę. To w 
porównaniu do pozwolenia wodnoprawnego mamy jeszcze duŜy zapas. Z ujęcia wody w 
Komarówce zaopatrujemy Komarówkę Podlaską i Derewiczna, Wólkę Komarowską i Walinnę 
w części i Wiski. Dostarczana jest jeszcze woda z ujęcia w Rudnie z tego ujęcia podajemy do 
sieci 19 042 m3 wody za ubiegły rok. Średnia 53 m3 na dobę. Zaopatrujemy z stamtąd sieć 
wodociągową o długości 18 km i 181 przyłączy. Miejścowości zaopatrywane z tego ujęcia to: 
Brzozowy Kąt, Woroniec i Wiski. W ubiegłym roku przeprowadziliśmy gruntowne płukanie 
całej sieci. Staraliśmy się to robić tak by państwu zbytnio nie dokuczać. W tej chwili woda jest 
czysta i dobra. Prowadzimy cykliczny monitoring tej wody. Prowadzimy badania w ramach 
monitoringu kontrolnego. Takie same badania prowadzi powiatowa stacja sanitarno 
epidemiolaogiczna w Radzyniu Podlaskim. Woda spełnia wymagania ministra zdrowia. Jeśli są 
pytania to proszę.  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Technologia uzdatniania wody to tylko filtrowanie czy jeszcze 
nasączanie np, hlorem. 
 
Dyrektor Zakładu Usług Wodnych MZK w Parczewie p. Andrzej Lipski - Tak jak z 
większości wód podziemnych usuwane jest Ŝelazo i mangan. Usuwane jest w ten sposób Ŝe 
poddawane jest napowietrzaniu i filtracji. chloratów moŜemy uŜyć w kaŜdej chwili gdyby 
zaszła taka potrzeba ale nie chlorujemy wody nie uŜywamy. JeŜeli  stwierdzono by 
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zanieczyszczenie bakterią koli czy biologiczne wtedy powiatowa stacja nałoŜyła by na nas taki 
obowiązek. Chloru uŜywany sporadycznie po myciu zbiorników czy duŜej awarii aby 
zdezynfekować.  
 
Radny p. Sławomir Ilczuk - Część instalacji w naszej gminie to jest instalacja stara azbestowa 
czy będzie to wymieniane a jeśli tak to jak to będzie finansowane.  
 
Dyrektor Zakładu Usług Wodnych MZK w Parczewie p. Andrzej Lipski - Był taki projekt  
Ŝe miała byc przebudowa wodociągu w ulicy Staszica, Batki i w ten sposób miała być zasilona 
Wólka Komarowska, Walinna. Potem to upadło bo bardziej ekonomiczny okazał się inny 
sposób zasilenia. Wymiana tych rur to temat bardzo kosztowny. My w swoim działaniu 
opieramy się na przychodach które uzyskujemy ze sprzedaŜy wody. KaŜde dodatkowe 
obciąŜenie spowoduje znaczny wzrost kosztów samej wody. Na podstawie minionego roku 
ustalamy koszt 1 m3 wody czyli taryfę na rok przyszły. Nie da się tego zrobić w ramach 
normalnej eksploatacji. NaleŜałoby środki magazynować na takie remonty. Przy takiej ilości 
wody jaka my sprzedajemy udział był by ogromny i nie da się tego przeprowadzić. Jest to 
inwestycja która wymaga zaplanowania i uwzględnienia w budŜecie.  
 
Radny p. Sławomir Ilczuk - Czy są jeszcze gdzieś rury azbestowe.  
 
Dyrektor Zakładu Usług Wodnych MZK w Parczewie p. Andrzej Lipski - Sporadycznie są 
jeszcze odcinki sieci azbestowej. Ul. Staszica i Batki. Nie jset to azbest w postaci pylistej jest 
to azbest związany. W tej rurze teŜ wytworzyła się warstwa która izoluje. Nie ma jakiegoś 
ryzyka. W Parczewie teŜ są odcinki sieci azbestowej. W duŜych miastach gdzie ta sieć 
budowana była wcześniej teŜ występuje siec azbestowa. Trzeba było by się nad tym zastanowić 
kompleksowo i znaleźć jakiś sposób rozwiązania tego.  
 
 
Ad. 4 
Inspektor UG Krzysztof Kalinowski - Selektywna zbiórka odpadów komunalnych 
obowiązuje od 2008 roku. Będę się odnosił do całego roku bo zmieniło się tylko miejsce 
składowania odpadów. Czyli do lipca odpady zagospodarowywane były przez firme 
EKOLIDER a od lipca trafiają na wysypisko ZZOK w Adamkach. Na dzień10 czerwca 2014 
roku mamy złoŜonych 1220 deklaracji. Od zamieszkałych i nie zamieszkałych. Do symulacji 
tego zadania przyjęto z sołtysami 1228 nieruchomości. Prawie wstrzeliliśmy się w tą ilość. Ale 
na jednej nieruchomości mogą być złoŜone dwie deklaracje. w 2013 roku Gmina 
wyprodukowała prawie 88 ton odpadów niesegregowanych. a w roku 2012 tych odpadów 
niesegregowanych wyprodukowała 100 ton. ZauwaŜa się spadek ilości odpadów 
niesegregowanych. To nie są tylko odpady z nieruchomosci. Są to odpady ze szkół, z 
oczyszczania ulic targowiska itd. Ok 40 to odpady z instytucji i szkół. Za pierwszy kwartał tego 
roku wyprodukowano ok 20 ton odpadów niesegregowanych. Wyprodukowano ok 30% więcej 
odpadów segregowanych w stosunku do poprzednich lat. Osiągnięty poziom ograniczenia 
masy odpadów komunalnych podlegająca biodegradacji kierowanych do składowiska. jest to w 
stosunki do ilości odpadów z 2009 roku. W 2012 tylko 10% odpadów przez nas wytworzonych 
trafiło na składowisko. Gdzie dopuszczalny poziom to było 75%. w 2013 roku juŜ tylko 4% 
odpadów biodegradowalnych poszło na składowisko. a dopuszczalny poziom to 50%. Do 2020 
roku zgodnie z rozporządzeniem mamy maksymalnie 35% przekazać na wysypisko.  
 
 
Ad. 5 
Kierownik GOPS p. Krystyna Wetoszka – Co roku mamy obowiązek opracowania oceny 
zasobów pomocy społecznej. W tym roku równieŜ opracowaliśmy taką prognozę i pod koniec 



 8 

kwietnia przedłoŜyliśmy Radzie Gminy. Ocena była dostępna do wglądu w biurze Rady. KaŜdy 
z państwa mógł się z nią zapoznać. Jest to obszerny dokument zawierający ponad 40 stron. 
Przedstawię krótko wskaźniki oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Komarówka 
Podlaska za rok 2013. 
- Wskaźnik zatrudnienia pracowników socjalnych 

Liczba pracowników socjalnych jest odpowiednia - zgodna z zapisami w ustawie o pomocy 
społecznej (w tym jedna osoba jest zatrudniona z projektu POKL). 

- Wykształcenie pracowników socjalnych. Pracownicy mają odpowiednie wykształcenie do 
zatrudnienia; 1 pracownik - wyŜsze licencjat- socjologia i praca socjalna, 2 pracownik - 
magisterskie, specjalność praca socjalna, 3 pracownik - średnie zawodowe pracownik 
socjalny; 

- Wolontariat 
Z roku na rok sukcesywnie wzrasta współpraca z młodzieŜą, ze szkolnym kołem Caritas 
akcja PomóŜ dzieciom przetrwać zimę, organizacja spotkań z seniorami, współpraca ze 
Stowarzyszeniem "Nadzieja i Przyszłość", w tym ze świetlicą socjoterapeutyczną. 

- Zatrudnienie subsydiowane 
Nie ma zatrudnienia subsydiowanego. 3 osoby odbywały staŜ - 2 stypendium staŜowe z 
Powiatowego Urzędu Pracy w Radzyniu Podlaskim, 1 staŜ z GOPS z projektu 
systemowego POKL. 

- Administracja ośrodka 
Aktualnie w tut. Ośrodku jest zatrudnione: Kierownik, Główna księgowa, pracowników 
socjalnych, 8 opiekunek domowych (umowa-zlecenie), 3 specjalistyczne usługi opiekuńcze 
- umowa zlecenie, 2 asystent rodziny - umowa-zlecenie, 11 pracowników WTZ w 
Kolembrodach 

- Utrzymanie GOPS 
Niewielki wzrost utrzymania. 

- Praca socjalna 
Nastąpił wzrost pracy socjalnej (w roku 2011r. pracą socjalną zostało objętych 93 rodzin, 
gdzie osób w rodzinach było 293; w roku 2012  - 73 rodziny, osób w rodzinach 218, w roku 
oceny tj. 2013 pracą socjalną zostało objętych 137 rodzin, osób w rodzinach 374 ) 

- Liczba rodzin korzystająca z pomocy społecznej 
W roku 2011 udzielono pomocy i wsparcia 239 rodzinom, w roku 2012 - 236 rodzinom, 
natomiast w roku oceny 243 rodzinom. Liczba rodzin korzystających z pomocy i wsparcia od 
trzech lat kształtuje się na podobnym poziomie. 
- Długotrwale korzystający z pomocy 
- Liczba osób długotrwale korzystających z pomocy społecznej z roku na rok zwiększa się; w 

roku 2011 wynosiła 80 osób, w roku 2012 liczba trwale korzystających nieznacznie się 
zwiększyła wynosiła -88, a w roku 2013 równieŜ wzrosła - 93 osoby długotrwale 

- korzystające z pomocy i wsparcia. Liczba zawartych kontraktów socjalnych w 
poszczególnych latach: 2011 r. -16 kontraktów, w tym osób -46, 2012 r. -20 kontraktów, w 
tym 48 osób, rok oceny -19 kontraktów, w tym 70 osób. Liczba osób objętych takim 
instrumentem jak kontrakt socjalny z roku na rok zwiększa się. 

- Pomoc pienięŜna 
Z pomocy pienięŜnej w roku 2011 korzystało - 130 osób, w 2012 - 116 osób, a w roku 2013 
- 123 osoby. W ostatnich latach przedstawia się na podobnym poziomie. 

- Pomoc niepienięŜna 
W roku 2011 z pomocy niepienięŜnej korzystało - 234 osoby, w roku 2012 -257 osoby a w 
roku 2013 korzystało 262 osoby tj. obiady, usługi opiekuńcze. W ostatnich latach 
większość klientów pomocy społecznej korzystało z niepienięŜnej formy wsparcia. 

- Powody przyznania pomocy 
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W roku 2013 najwięcej osób korzystało z pomocy i wsparcia z powodu ubóstwa - 41%, z 
powodu długotrwałej lub cięŜkiej choroby -36%, z powodu bezrobocia 35% i z powodu 
bezradności - 32% . 

- Bezdomność 
Na terenie gminy Komarówka Podlaska nie zaobserwowano zjawiska bezdomności, 
występują pojedyncze sytuacje osób, które poszukują miejsca zamieszkania. 

- Pomoc w formie świadczeń 
- Wskaźnik zasiłku stałego 

wysokość zasiłku stałego w roku 2013 zwiększyła się. 
- Wskaźnik zasiłku okresowego 

Średnia wysokość zasiłku okresowego w roku 2013 zwiększyła się. Z tej formy pomocy 
najwięcej korzystających było z powodu bezrobocia. 

- Wskaźnik zasiłku celowego 
Liczba osób korzystających z pomocy w formie zasiłku celowego zmniejszyła się, 
zmniejsza się równieŜ średnia wysokość zasiłku celowego . 

- Pomoc w formie usług 
Z pomocy w formie usług opiekuńczych w roku 2013 korzystało 15 osób. 

- Kontrakty socjalne 
Znaczny wzrost osób objętych kontraktami socjalnymi - ( 201 Ir. - 46 osób, w 2012- 48 
osób, a w roku 2013-70 osób) 

- Interwencja kryzysowa 
W 2013 roku udzielono pomocy w formie interwencji kryzysowej w 1 rodzinie. 

- Reintegracja społeczno- zawodowa 
W roku oceny nie było programu zatrudnienia socjalnego. Są zatrudnienia na umowę 
zlecenia: asystenta rodziny 1,5 etatu, specjalistyczne usługi opiekuńcze -3 umowy, usługi 
opiekuńcze - 8 umów. 

- Zaspokojenie potrzeb miejsc w domach pomocy społecznej. 
Gmina nie posiada domu pomocy społecznej o zasięgu gminnym, ani powiatowym. Osoby 
wymagające całodobowej opieki są umieszczani w domach pomocy poza powiatem. W 
rokun 2013 w dps przebywa 8 osób dofinansowanych przez Gminę. 

- Odmowy 
Niespełnione kryterium-1-4 decyzji w skali roku Brak środków- nie było odmownych 
decyzji. 

- Struktura wydatków na zadania realizowane w ramach polityki społeczne. 
- Z przedstawionej oceny zasobów pomocy społecznej wynika, Ŝe w roku ocenianym wzrosła 

liczba osób korzystających z pomocy i wsparcia, szczególnie w formie niepienięŜnej tj. 
posiłki, stypendia, usługi, praca socjalna.  
Działania z zakresu pomocy społecznej na terenie gminy Komarówka Podlaska realizuje 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej poprzez pomoc społeczna w formie: przyznawania 
róŜnego rodzaju zasiłków, pracę socjalną, usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
specjalistyczne(osobom chorym psychicznie), pomoc materialna uczniom (stypendia|), 
pomoc osobom niepełnosprawnym prowadząc Warsztat Terapii Zajęciowej w 
Kolembrodach, prowadzony jest zespół interdyscyplinarny dla ofiar przemocy domowej. 
Ośrodek prowadzi działania na rzecz osób starszych (spotkania seniorów), jak równieŜ 
poprzez czynna współpracę z organizacjami pozarządowymi tj. Stowarzyszenie "Nadzieja i 
Przyszłość" i gminnym zarządem Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej. W ramach tej 
współpracy prowadzony jest punkt konsultacyjny dla osób dotkniętych przemocą, 
prowadzenie świetlicy socjoterapeutycznej, organizowanie wypoczynku letniego dla dzieci. 
Poprzez organizację zarządu gminnego PKPS pozyskujemy Ŝywność z programu PEAD dla 
230 osób. Obecna infrastruktura społeczne nie zabezpiecza wszystkich potrzeb 
mieszkańców gminy, widzimy potrzebę tworzenia podmiotów ekonomii społecznej, tj. 
Klub integracji społecznej -warsztatów aktywizacji osób długotrwale korzystających z 
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pomocy społecznej, mieszkania chronione dla osób niepełnosprawnych i zagroŜonych 
wykluczeniem społecznym. Na terenie Gminy brak współpracy z policją. 

 
Sekretarz Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie ocena zasobów pomocy 
społecznej na rok 2013 dla Gminy Komarówka Podlaska 
 
Przewodniczący Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka - Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
 
Uchwała w sprawie ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla Gminy 
Komarówka Podlaska została podjęta większością głosów. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 12 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 2 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Kierownik GOPS p. Krystyna Wetoszka – W tej chwili opracowujemy Strategię 
Rozwiązywania Problemów Społecznych. Pod koniec czerwca będzie poddana konsultacjom 
społecznym. Będzie na stronie Urzędu Gminy.  
 
Sołtys Wsi Przegaliny Małe p. Tadeusz Radczuk – Jakie kwoty miesięcznie pobierają ci 
którzy biorą te zasiłki? 
 
Kierownik GOPS p. Krystyna Wetoszka – Stała pomoc to zasiłki stałe. W zaleŜności od 
dochodu. Kształtuje się to róŜnie: 50 zł, 100 zł, 200 zł, 300 zł 
 
 
Ad. 6 
Dyrektor GCK p. Zofia Jakimowicz  - Działalność GCK w roku 2013 rozpoczęliśmy od 
naboru do  projektu „ Z muzyką przez pokolenia". Choroba moja spowodowała to Ŝe nabór 
prowadziła kierownik biblioteki p. Barbara Zalewska. Po powrocie do pracy w kwietniu 
koordynowałam i realizowaliśmy Projektu współfinansowanego przez Unię Europejską w 
ramach Europejskiego Funduszu Społecznego Kapitał Ludzki, Działanie 7.3 Inicjatywy lokalne 
na rzecz aktywnej integracji - „ Z muzyką przez pokolenia". 
Projektem GCK objęło 40 osób z terenu Gminy Komarówka Podlaska w wieku od 15 do 64 lat. 
Odbywały się: 
- warsztaty gitarowe – były to 2 grupy po 10 osób. Głównie młodzieŜ gimnazjalna i licealna.  
- warsztaty wokalne - piosenka współczesna - 1 grupa 10 – osobowa 
- warsztaty wokalne - piosenka ludowa - 1 grupa 10 – osobowa 
- warsztaty z wizaŜu - wszystkie 4 grupy 
Za pozyskane środki moŜemy zakupić coś co pozostanie w GCK i będzie słuŜyło przez wiele 
lat. Zakupiono do GCK laptop, klawiaturę dostosowaną do osób niewidzących i 
niedowidzących z oprogramowaniem głośnomówiącym MAGic, rzutnik oraz ekran 
wolnostojący. Ponadto zakupiono materiały (zestawy kosmetyków) dla 40 uczestników zajęć z 
wizaŜu. Na zakończenie realizacji projektu odbyło się Spotkanie Integracyjne dla wszystkich 
uczestników, podczas którego wszystkie grupy zaprezentowały nabyte umiejętności przed 
publicznością zgromadzoną na Kiermaszu Sztuki Ludowej w Kolembrodach i podczas Festynu 
Rodzinnego w Komarówce Podlaskiej. 
GCK Zorganizowało warsztatów tanecznych (odpłatnych) 
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dla dzieci w wieku 5 -7 lat - taniec współczesny dyskotekowy 
dla dzieci w wieku 8 - 13 lat - taniec współczesny - hip - hop 
dla dorosłych - 10 kobiet - zumba fittnes 
Przygotowaliśmy wystawy pt. „ Wspomnienie o Janie Pawle II" 
Przeprowadziliśmy V edycji konkursu „ Wielkanocne rozmaitości" pod hasłem „ Wielkanocny 
koszyk". Były to prace przestrzenne. Wpłynęło ich 366 
Zamawialiśmy pojazdów i pokrycie kosztów przejazdu dla zespołów śpiewaczych: „Malwy”, 
„Kwiaty Polne", „Ziemianki”, „Szlachcianki” i „Przegalinianki”. 
Zorganizowaliśmy  wyjazdu i pokryliśmy koszty przejazdu zespołów ludowych na nagranie 
płyty do Kąkolewnicy - „ Malwy”, „Kwiaty Polne”, „ Ziemianki” i „ Szlachcianki”. Powstało 
wydawnictwo w którym moŜemy znaleźć wszystkie zespoły z terenu powiatu radzyńskiego. Do 
tego jest płyta z nagraniami naszych zespołów. Powstało teŜ wydawnictwo indywidualni 
twórcy gdzie tez zbieraliśmy informacje i przekazywaliśmy informacje o twórcach ludowych z 
terenu naszej gminy. Zachęcam do przejrzenia. To wynik realizowanego projektu z powiatem 
radzyńskim i LGDZ Zapiecek.  
Współorganizowaliśmy z zespołem „Malwy” „ XI Powiatowego Spotkania z Piosenką Ludową 
w Komarówce Podlaskiej  
Zorganizowaliśmy Festynu Rodzinnego oraz Przeglądu Młodych Talentów; były gier i zabaw 
sportowych na wesoło  
Współorganizowaliśmy z Radą Sołecką ,,III Powiatowego Przeglądu Kapel Ludowych w 
Kolembrodach” 
Współorganizowaliśmy z KG W i zespołem „ Kwiaty Potoe" „VII Regionalnego Kiermaszu 
Sztuki Ludowej w Kolembrodach.  
Współorganizowaliśmy z zespołem „ Ziemianki" „ XIII Powiatowego Spotkania, z Folklorem i 
Dobrym Humorem" w Przegalinach DuŜych. 
Współorganizowaliśmy z zespołem ludowym „ Kwiaty Polne" i KGW „VIII Powiatowego 
Przeglądu Pieśni Maryjnej" w Kolembrodach oraz uroczystości z okazji 10 - lecia zespołu 
„Kwiaty Polne". 
Zorganizowaliśmy warsztatów tworzenia kwiatów z bibuły i krepiny. To projekt  
współfinansowane przez LGD „ Zapiecek" w Radzyniu Podlaskim) w warsztatach wzięło 
udział 47 uczestników  
Przygotowywaliśmy wystaw pokonkursowe prezentujące nagrodzone i wyróŜnione prace 
plastyczne. 
Brałam udział w spotkaniach z KGW i radami sołeckimi.  
Prowadzone były warsztaty z dziećmi i młodzieŜą  
- „ Śpiewaj z nami” - warsztaty wokalne we wtorki – prowadzone przez DYR. GCK 
- Warsztaty plastyczne dla dzieci starszych – prowadzone przez DYR. GCK 
- Warsztaty plastyczne dla dzieci młodszych prowadził Młodszy Instruktor 
Ściśle współpracowaliśmy z lokalnymi mediami: Katolickie Radio Podlasia, „Wspólnota 
Powiatowa", „ Słowo Podlasia". 
Zorganizowaliśmy spotkania z ciekawymi ludźmi (pszczelarz - warsztaty tworzenia odlewów z 
wosku, rzeźba z wosku pszczelego, pogadanka na temat ochrony pszczół. objęto grupę 30 
osobowa były to dzieci w róŜnym wieku.  
Zorganizowaliśmy wieczoru - „ Andrzejkowe wróŜby" oraz warsztaty plastyczne - 
Papieroplastyka - „ Zrób coś z niczego" 
Współorganizowaliśmy akcji „ PomóŜ dzieciom przetrwać zimę"- zbiórka produktów, występ 
grupy tanecznej z GCK. 
Organizowaliśmy równieŜ konkursu plastycznego na „ Najciekawszą ozdobę choinkową" w 
róŜnych kategoriach wiekowych. Dostarczonych było 130 prac. 
Zorganizowaliśmy konkurs literacki na „ Najpiękniejszy wiersz o BoŜym Narodzeniu" 
Przygotowywaliśmy z dziećmi prac podczas warsztatów na konkurs zorganizowany przez 
Pałac MłodzieŜowy w Warszawie - „ Warszawa, moja stolica"oraz prac na Międzynarodowy 
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Dziecięcy Konkurs Rysunkowy „ Kartka BoŜonarodzeniowa" do Orawskiego Domu Kultury w 
Dolnym Kubinie na Słowacji - nawiązanie współpracy 
Zajęcia stałe odpłatne (opłatę pobiera instruktor) a GCK nieodpłatnie uŜycza pomieszczenia na: 
- lekcje gry, na instrumentach: syntezator, pianino, gitara 
- nauka języka angielskiego dla młodzieŜy 
- nauka języka angielskiego dla dorosłych 
Zajęcia stałe nieodpłatne: 
- warsztaty plastyczne dla dzieci 
- zajęcia wokalne z dziećmi i z młodzieŜą gimnazjalną 
W Sali GCK odbywają się róŜnego rodzaju szkolenia, pokazy, spotkania okolicznościowe, w 
których uczestniczą mieszkańcy gminy. Korzystają z niej równieŜ pozostałe instytucje, które 
mieszczą się w budynku GCK, czyli Biblioteka Publiczna, Świetlica Socjoterapeutyczna, 
zespół „ Malwy" a takŜe Stowarzyszenie Przyjaciół Gminy Komarówka Podlaska czy Klub 
motocyklowy „ PANTHER". 
W 2013 r. GCK pozyskało dodatkowe fundusze w postaci: 
- dotacja ze Starostwa Powiatowego na realizację 5 uroczystości powiatowych, 

odbywających się na terenie Gminy Komarówka Podlaska - 3000 zł 
- Środki z EFS na realizację projektu „ Z muzyką przez pokolenia" - wartość projektu:  

32 812,50 zł. t nie dokładaliśmy ze swojego budŜetu Ŝadnych środków. 
W ramach projektu zatrudniono: 
- koordynatora projektu 
- osobę do rozliczeń finansowych 
- wizaŜystę 
- instruktora gry na gitarze i warsztatów wokalnych - piosenka ludowa 
- instruktora warsztatów wokalnych - piosenka współczesna 
Czyli dodatkowo zatrudnionych było 6 osób.  
W 2013 r. został złoŜony wniosek Mały Projekt „ Dzień Sękacza" - wniosek przeszedł, umowa 
została podpisana 24.01.2014r.-12 000zł. Będzie realizowany w tym roku.  
Współorganizowaliśmy z gminą doŜynki gminne tak jak co roku.  
Dziękuje p. Wójtowi, tym, z którymi miałam przyjemność współpracować oraz tym, który 
pomagali GCK radami, pomocą czy tez finansowo.  
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Był złoŜony jeszcze jedne projekt 
„Aktywizacja dzieci i młodzieŜy 
 
Dyrektor GCK p. Zofia Jakimowicz – Tak był złoŜony jeszcze jeden wniosek który opiewał 
na kwotę prawie 50 tyś. zł. Miał być realizowany w te wakacje, ale rozpatrzenie tego projektu 
trwało bardzo długo. Mieliśmy nabór rozpocząć w lutym tego roku. Dostaliśmy informację ze 
ten wniosek przeszedł na początku maja. Po drugie w budŜecie nie było by środków na 
realizację tego projektu. PoniewaŜ trzeba było by najpierw sfinansować całość a potem nastąpił 
by zwrot. Nie zdąŜylibyśmy zrealizować projektu w tak krótkim czasie i nie otrzymalibyśmy 
zwrotu środków w tym roku budŜetowym. Musieliśmy odstąpić od realizacji tego projektu.  
 
Kierownik GBP p. Barbara Zalewska–  
- Księgozbiór: Przybyło ogółem, czyli zakupiliśmy 382 ksiąŜek (ze środków własnych 261z 

dotacji BN. 121) 
- Czytelnictwo - Czytelnicy zarejestrowani w ciągu roku (czyli tacy który przyszli chociaŜ 

raz w roku) 657 osoby. 
- Biblioteką odwiedziło -4 338 osób.  Czytelnicy wypoŜyczyli ogółem -15490 ksiąŜek i 521 

czasopism nieoprawnych  
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Udostępniamy ksiąŜki na miejscu. KsiąŜki udostępnione – 439 Czasopisma udostępnione na 
miejscu - 2421 
W Bibliotece jest dostęp do Internetu. Z internet skorzystało – 2022 osób 
GBP prowadzi działania promujące ksiąŜkę. Między innymi były to: 
- Ferie zimowe dla dzieci - wyświetlanie były filmów edukacyjnych i bajek, zabawy 

plastyczne, Tuwim – lokomotywa.  
- Działa „Klub Hafciarek" - spotkania klubu systematycznie raz w miesiącu - warsztaty na 

temat róŜnych technik: decupage, papierowi klina 
- GBP była współorganizatorem Sesja popularnonaukowa - 150 rocznica Powstania 

Styczniowego  
- Zakochani w bibliotece - spotkanie bibliotekarzy z powiatu i przyjaciół biblioteki  
- Filmowy wieczór z historią – było 12 spotkań. Współpracujemy tutaj z Kołem 

Historycznym.  
- Spotkania Dyskusyjnego Klubu KsiąŜki - systematycznie raz w miesiącu 
- Spotkanie z Piotrem Struczykim - poetą  
- Spotkanie z Zofią Kowalczuk - poetką  
- W okresie wakacji organizowaliśmy akcję ”Rowerem po okolicy” - 5 wyjazdów, grupa 

dorosłych. Tras rajdu to terenie gminy Komarówka Podlaski i postoje przy miejscowych 
zabytkach.  

- Wakacyjne zajęcia z dziećmi: nauka angielskiego poprzez gry, zabawy. Wolontariat 
studencki. Studenci z zagranicy posługujący się tylko językiem angielskim.  

- Kurs komputerowy dla osób dorosłych - realizacja projektu. Projekt napisany przez 
stowarzyszenie nadzieja i przyszłość. Pozyskaliśmy środki na realizację tego projektu. 
Przeszkolonych było 12 osób. Projekt ma na celu zapobieganie wykluczeniu.  

- Warsztaty sztuki zdobienia w owocach i warzywach -carwing 
- Spotkanie autorskie z podróŜniczką Agnieszką Martinką autorka ksiąŜki „Rowerem na 

Ural’ 
- Wycieczka do Kozłówki i Lubartowa – zakończenie kursu komputerowego 
- Wieczór wróŜb andrzejkowych  
- Współpraca z przedszkolem - biblioteka z ksiąŜką w przedszkolu i przedszkolaki w 

bibliotece - głośne czytanie bajek. 
- Klub małego lwa - spotkania w kaŜdą środę – Było 45 spotkań. Spotkania edukacyjne, gry, 

zabaw, integracja dzieci. 
- Tydzień zakazanych ksiąŜek – Ogólnopolska akcja. Robimy dekoracja i wystawę ksiąŜek. 

 
Wójt Gminy – Chcę podziękować w imieniu samorządu Kierownikom tych instytucji za 
działalność w poprzednim roku. Praca tych instytucji jest tak pracę której efekty są widoczne w 
dłuŜszym wymiarze. Te instytucje są bardzo potrzebne i wykonują bardzo poŜyteczną role 
społeczną. Praca GOPS jest praca bardzo cięŜką. Trudno jest znaleźć odpowiednie sposoby 
pomocy do poszczególnych potrzeb. Praca ta często bywa praca kontrowersyjna. Nie ulega 
wątpliwości ze musi coś takiego funkcjonować. W roŜnych sytuacjach śyciowych Ludzie się 
znajdują i pomoc taka jest potrzebna. Czy długofalowa czy krótka. Myślę Ŝe zapewniamy taka 
pomoc dla rodzin dla mieszkańców naszej gminy w sposób bardzo zadowalający. Prowadzimy 
instytucje dla osób niepełnosprawnych WTZ. W tym roku otworzymy placówkę opiekuńczo-
wychowawczą dla dzieci których rodzice pozbawieni są władzy rodzicielskiej. To równieŜ 
waŜna sprawa i duŜe wyzwanie które będzie stało przed samorządem. Myślę Ŝe w dalszej 
perspektywie trzeba mieć na uwadze dom pomocy społecznej gdyŜ potrzeby są spore nie tylko 
w gminie Komarówka ale i winnych gminach. W Ŝadnej gminie powiatu radzyńskiego takiego 
domu niema. Kierujemy mieszkańców naszej gminy do takich domów za czym idą środki 
finansowe. W zakresie pracy społecznej duŜo juŜ jest zrobione ale cały czas jest jeszcze duŜo 
do zrobienia. Potrzebny jest stały monitoring. Pracownik socjalny wraz z sołtysem i z radnymi i 
mieszkańcami powinięć dobrze współpracować by te potrzeby na bieŜąco rozpoznawać i w 
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miarę szybko zaradzić. Instytucje kultury: biblioteka i centrum kultury działają. Tak jak wiemy 
tych imprez jest duŜo. Staramy się z Kierowniczkami by te imprezy spełniały te oczekiwania 
społeczne w jak najszerszym zakresie. By to nie była sztuka dla sztuki ale by trafiały do 
szerokiego odbiorcy. Nie zawsze oczywiście to się udaję. Trudno jest trafić w konkretne gusty 
społeczne. Ta oferta jest na tyle szeroka, Ŝe coś się znajdzie dla kaŜdego mieszkańca naszej 
gminy starszego i młodszego. Koło Historyczne które p. Grzesiakowski prowadzi współpracuje 
i z GCK i GBP. Organizują i robią fajne rzeczy które przypominają naszą historię. Historię 
państwa Polskiego i historię lokalną naszej Gminy. Działa pręŜnie Izba Regionalna. 
Eksponatów przybywa. Przy kaŜdej okazji proszę pana Grzesiakowskiego by otworzył izbę, 
pokazał i opowiedział o eksponatach które się tam znajdują. Dlatego tez podziękowania na ręce 
p. Grzesuiakowskiego za działalność koła historycznego, izby pamięci i spotkanie - wieczory 
filmowe. 
 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej za 
2013 rok zostało przyjęte jednogłośnie 
Głosowanie:  
Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych 

Sprawozdania stanowią załączniki do protokołu. 

 
 
Przerwa w obradach godz. 11:00 

Wznowienie obrad po przerwie godz. 11:15 

 
Ad. 7 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Sprawozdanie otrzymaliście państwo 
wraz z materiałami. Sprawozdanie omawiane było na komisji budŜetowej i rewizyjnej. Czy są 
pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Skarbnik Gminy – Taj jak mówiła Pani Przewodnicząca materiały otrzymaliście państwo. 
Były to: 
- sprawozdanie finansowa za 2013,  
- sprawozdanie finansowe instytucji kultury,  
- informację o stanie mienia komunalnego 
- sprawozdania finansowe które są odzwierciedleniem ksiąg: bilas wykonania budŜetu gmin, 

bilans jednostki budŜetowej, rachunek zysków i strat jednostki i zestawienie zmian 
funduszu.  

Sprawozdanie opisowe zostało przyjęte Zarządzeniem nr 10/2014 Wójta Gminy z dnia 20 
marca 2014 r. Skierowane zostało do Przewodniczącej Rady Gminy oraz do RIO.  
Procent wykonania zarówno po stronie dochodów jak i wydatków nie jest w 100%. Po stronie 
dochodów jest 94,29% i po stronie wydatków jest 94,18%. Jest to efektem tego iŜ 580 000 zł 
przyznane na zasiłki rodzinne (zadania zlecone) zostały zablokowane. Nie wystąpiły ani po 
stronie dochodów ani po stronie wydatków. Dlatego teŜ ten % jest niŜszy. Dochody są odrobinę 
wyŜej wykonane niŜ wydatki. Czy są jakieś pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono. 
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Sprawozdania finansowego jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budŜetu gminy za 2013 rok zostało rozpatrzone i zatwierdzone jednogłośnie 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

 
 
Ad. 7.1 
Skarbnik Gminy – przedstawiła treść uchwałę Składu Orzekającego RIO w Lublinie z 11 
kwietnia 2014 r. w sprawie zaopiniowania przedłoŜonego przez Wójta Gminy Komarówka 
Podlaska sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2013 rok. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 7.2 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny p. Jan Abramczuk – Przedstawił treść 
Uchwały Komisji Rewizyjnej z dnia 5 maja 2014 w sprawie zaopiniowania wykonania budŜetu 
gminy za 2013 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Komarówka 
Podlaska. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 7.3 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny p. Jan Abramczuk – Przedstawił treść 
Uchwały Składu Orzekającego RIO z dnia 9 maja 2014 w sprawie zaopiniowania wniosku 
Komisji Rewizyjnej Gminy Komarówka Podlaska w sprawie absolutorium za 2013 r. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 7.4 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk –- 
Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka - Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny p. Jan Abramczuk - Opinia naszej komisji jest 
pozytywna. 
 
 
Ad. 7.5 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Otwieram dyskusję i proszę o pytania 
 
Radny p. Jan Borowik – Na stronie 26 sprawozdania jest zapis 31 grudnia 2012 rok? Czy to 
pomyłka? 
 
Skarbnik Gminy – To jest pomyłka, juŜ to zostało poprawione. Ta pomyłka niema wpływu na 
realizację zadań. 
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Radny p. Jan Borowik – Ile odsetek zostało spłaconych? 
 
Skarbnik Gminy – Obsługa długu publicznego plan - 223 005 zł a wykonanie 220 980,41 zł 
Czy są jeszcze pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Wójt Gminy – Sprawozdanie państwo otrzymaliście. Zapoznaliśmy się z opinia RIO odnoście 
sprawozdania i wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium. W roku 2013 z 
budŜetu gminy była finansowana działalność 9 jednostek OSP, 2 instytucji kultury czyli GCK i 
GBP. Dotowaliśmy 5 małych szkół. Funkcjonował ZSS, Przedszkole Samorządowe oraz 
GOPS. Na zasadzie porozumienia prowadziliśmy LO oraz WTZ. Jest to sporo jednostek i 
instytucji które funkcjonują i muszą funkcjonować co powoduje Ŝe środki na inwestycje są 
mniejsze do wykorzystania. W ramach duŜych inwestycji: 
- wykonano część stabilizacji na drodze Komarówka – Derewiczna 
- wykonano kanalizację w ul. Staszica 
- wykonano rów na ul. Osiedlowej 
- wykonano nawierzchnia asfaltowa na drodze Komarówka – Wiski 
- wykonano pierwszy etap prac adaptacyjnych budynku na placówkę opiekuńczo 

wychowawczą.  
- zakupiono samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych 
BudŜet w trakcie roku był dostosowywany do potrzeb jakie wynikał z zapotrzebowania 
społecznego a takŜe z ustawy o finansach publicznych. BudŜet był zmieniamy uchwałami i 
zarządzeniami. Chcę juŜ teraz podziękować Radzi Gminy, Komisji BudŜetowej za 
wyrozumiałość i elastyczność. Cały czas staraliśmy się budŜet dopasowywać by spełnić zadość 
oczekiwaniom społeczne i ustawie o finansach publicznych. Dotyczy to wskaźników. Nie było 
to łatwe. Nie udało się sprzedać Pałacu w śeliźnie. Musieliśmy to zdjąć z budŜetu i uzupełnić 
tą lukę. Udało się to wyregulować i nie musieliśmy zaciągać zobowiązań kredytowych na 
koniec roku 2013. Dziękuję p. Skarbnik, która na bieŜąco czuwała nad wykonaniem budŜetu. 
Dziękuje całemu referatowi finansów i wszystkim Kierownikom jednostek. Wykonywanie 
budŜetu w warunkach ciągłego deficytu nie jest prostą sprawą. Wymaga to duŜej 
samodyscypliny i od kierowników jednostek i od mieszkańców. Bo niestety trzeba odmawiać 
mieszkańcom wykonania niektórych zadań. Dziękuje za dobre i w miarę spokojne 
funkcjonowanie naszego samorządu.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Tak jak Komisja rewizyjna jestem za 
udzieleniem Wójtowi absolutorium mimo mniejszego zakresu zadań inwestycyjnych 
realizowanych w 2013 roku i mniejszej ilości środków pozyskanych z Unii. Cały czas była 
uwaga by panować nad wydatkami bieŜącymi. BudŜet był gospodarnie i celowo wydatkowany. 
 
 
Ad. 7.6 
Sekretarz Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu 
wykonania budŜetu Gminy Komarówka Podlaska za 2013 r. 
 
Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budŜetu Gminy 
Komarówka Podlaska za 2013 r. została podjęta jednogłośnie 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
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Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Wójt Gminy – Podziękował Radzie za jednogłośne udzielenie absolutorium oraz Komisji 
Rewizyjnej. 
 
Ad. 8.1. 
Skarbnik Gminy – przedstawiła zmiany budŜetowe.  
 
Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 
2014 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk –- 
Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
 
Uchwała w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2014, została podjęta jednogłośnie 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 8.2. 
Skarbnik Gminy – Zmieniamy budŜet. Jest I półrocze to okres sprawozdawczy. Zmienia się 
strona dochodów. Strona dochodów się zwiększyła o kwotę większą niŜ a tej chwili 
przyjmujemy poniewaŜ Zarządzeniem Wójta Gminy wprowadzone zostały środki na akcyzę, 
wydatki bieŜące i majątkowe oraz środki unijne na realizację projektu przez GOPS. Dochody i 
wydatki od 31 marca wzrosły. To ma wpływ na prognozę. Prognoza się zmienia. MoŜe powiem 
jeszcze o następnych uchwałach. Uchwała o zaciągnięciu kredytu na kwotę 500 000 zł nie 
będzie miała wpływu na wieloletnia prognozę finansowa, bo kredyt był wkalkulowany w 
budŜet 2014 przy jego ustalaniu. Jest on wkalkulowany w rozbiciu na poszczególne lata. 
Uchwały które państwo otrzymaliście na zobowiązania na rok 2015 teŜ nie mają wpływu. Jeśli 
zostaną podjęte to zostaną wkalkulowane w roku 2015. Uwzględnione są w danych 
uzupełniających, co zobowiązuje do ujęcia tych kwot w projekcie budŜetu na rok 2015. 
Otrzymali państwo projekt uchwały w sprawie zmiany WPF oraz wykaz przedsięwzięć, który 
się wiąŜą z uchwałami w sprawie zaciągnięcia zobowiązań. Proszę o pytania. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka – Co to jest wynagrodzenie roczne koordynatora LGD? 
 
Wójt Gminy – To wynagrodzenie dotyczy projektu informatycznego. Na to środki przekaŜe 
Urząd Marszałkowski. 
Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej 
 
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, została podjęta 
jednogłośnie 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
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Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 8.3 
Skarbnik Gminy – Wieloletnia prognoza finansowa nie zmieni się pomimo podjętej uchwały 
w sprawie zaciągnięcia kredytu gdyŜ jest to wkalkulowane w budŜet gminy. Kredyt na kwotę 
500 000 zł planuje się rozłoŜyć na 2016 r. – 2019 r. Do spłaty w tych latach po 60 000 zł. W 
2020 r. 70 000 zł w 2021r. 90 000 zł i 2022 r. 100 000 zł. Proszę o pytania. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Jaka kwotę do spłaty mamy w tym roku? 
 
Skarbnik Gminy – 582 000 zł. To teŜ jest wkalkulowane w budŜecie gminy. Jak równieŜ 
zaciągnięcie 500 000 zł teŜ jest ujęte w budŜecie. 
 
Wójt Gminy – Procedurę dot. kredytu trzeba juŜ rozpoczęć. Mamy wiele inwestycji juŜ 
rozpoczętych. JuŜ nie długo będą się rozpoczynać następne inwestycje. Pojawią się faktury do 
zapłaty. Zanim uzyskamy kredyt musimy mieć opinię RIO oraz ogłosić przetarg. Musimy 
rozpocząć procedurę by nie doprowadzić do takiej sytuacji, Ŝe na rachunku brakuje środków a 
będą czekały faktury do zapłaty. 
 
Radny p. Sławomir Ilczuk – W budŜecie nadal mamy sprzedaŜ mienia. Dalej Pałac w śeliźnie 
mamy przeznaczony do sprzedaŜy. Czy niezrealizowanie dochodów ze sprzedaŜy zaburzy 
realizację inwestycji.  
 
Wójt Gminy – Brak dochodów ze sprzedaŜy zaburzy cały budŜet. 
 
Radny p. Sławomir Ilczuk – Ten kredyt nie załatwi nam tego? 
 
Wójt Gminy – Nie. Ten kredyt jest planowany przy załoŜeniu, Ŝe uzyskujemy dochody ze 
sprzedaŜy mienia komunalnego. Jeśli któreś dochody nie będą wykonane będziemy patrzeć, co 
się dzieje po stronie wydatków aby to zrównowaŜyć.  
 
Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
 
Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej 
zaciągniętych kredytów została podjęta jednogłośnie. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 8.4 – 8.7 
Wójt Gminy – Uchwalając budŜet planowaliśmy budowę nawierzchni asfaltowej w 
miejscowościach śulinki, Brzozowy Kąt, Kolembrody. Na te inwestycje na chwile obecno 
zostało 460 000 zł. Po sporządzeniu kosztorysu i dokumentacji przedmiarów robót w tym 
śelizna 29 000 zł wyszła kwota 849 127 zł. Z inspektorem p. Adrianą Ilczuk trochę te 
przedmiary poograniczaliśmy. Po naszych korektach wyszło, Ŝe na te cztery inwestycje 
potrzeba 757 239 zł. Mamy 460 000 zł, więc łącznie do zobowiązania pozostaje 297 239 zł. 
Jakie są moŜliwe wyjścia z sytuacji: wybrać inwestycje, które robimy a z pozostałych 
zrezygnować albo ograniczyć zakres, czyli krótsze odcinki realizować bądź teŜ podjąć 
zobowiązanie i wykonujemy pełen zakres robót. Część płacilibyśmy w tym roku a część w 
następnym. Te kwoty zobowiązania muszą się znaleźć w projekcie budŜetu i w budŜecie roku 
następnego. Kwota 757 239 zł jest to kwota przed przetargiem. Myślę, Ŝe najkorzystniejsza 
oferta będzie niŜsza niŜ. Trzeba iść w tym kierunku by wykonać pełny zakres tych inwestycji i 
zaciągnąć zobowiązania. Kwoty poszczególnych zobowiązań są porozbijane na poszczególne 
uchwały. 
Po przetargu myślę Ŝe kwota się zmniejszy tak było przy przetargi na ul. Ks. Rudnickiego i ul. 
W. Batki. Wartość kosztorysowa była 390 000 zł a najkorzystniejsza oferta 292 000 zł. Tu teŜ 
trzeba zakładać Ŝe będą te oszczędności poprzetargowe ale nie aŜ tak duŜe bo musimy wziąć 
pod uwagę to Ŝe ktoś to musi skredytować do momentu aŜ to zapłacimy. Gdy Rada przyjmie te 
uchwały będę mógł ogłosić postępowanie przetargowe tak by do końca sierpnia wykonać te 
inwestycje. Zleciłem równieŜ dokumentacje kosztorysowo-techniczna na stabilizacji betonowej 
w Wólce Komarowskiej. Jest tam 905 m stabilizacji. Jest to stary beton. Mieszkańcy tej 
miejscowości niepokoją się o tą drogę. Wartość kosztorysowa to 201 230 zł. Na razie nie 
komponujemy tego w ten budŜet ze względu na to iŜ nie mamy środków. Przyjęcie zbyt duŜych 
zobowiązań juŜ teraz w połowie roku mogło by być ryzykowne. Czekamy na wykonanie tego 
budŜetu i po trzech kwartałach zobaczymy jak to się będzie kształtowało. Wtedy podnajmiemy 
decyzję. Myślę, Ŝe ta droga nie moŜe juŜ czekać. Jeśli nie będziemy mogli włączyć jej do 
budŜetu tego roku trzeba będzie ją włączyć do projektu budŜetu roku następnego.  
Jeśli chodzi o drogę w Kolembrodach to jest to droga w kierunku posesji p. Sadowskiego. 
Będzie to asfalt szerokości 3 m na podbudowie z kruszywa, które juŜ jest. Zachodzi t 
konieczność uzupełnienia kruszywa w niektórych miejscach. Pozostałe drogi będą wykonane 
na istniejących stabilizacjach. Będzie to jedna grubsza warstwa asfaltu tak jak na drodze 
Komarówka – Wiski. 
 
Sołtys Wsi Wólka Komarowska p. Stanisław Orłowski – Muszę się trochę krytycznie 
odnieść. Byliśmy z mieszkańcami wsi u p. Wójta. Dzisiaj ludzie obserwują i patrzą, co się robi 
na terenie gminy i porównują wszystkie te prace. Co ja mam ludziom powiedzieć jeśli 
skatepark jest robiony a droga na której leŜy beton juŜ 23 lat nie przykryty asfaltem nie jest 
robiona. Tam znajdują się gospodarstwa produkcyjne. Ludzie udzielają się w czynie 
społecznym. Ja do nich idę z prośba by przyszli na doŜynki czy gdzie indziej, a nadal tej drogi 
niema. Cały czas starałem się uspokajać tą atmosferę. Z prasy dzwonią do mnie z pytaniem jak 
ta droga. Starałem się to wszystko załagodzić i mówiłem Ŝe będzie na pewno. Staram się 
tłumaczyć. W tym momencie słyszę, Ŝe tyle dróg jest robionych a ta nie jest. Teraz  juŜ nie 
mam co tym ludziom powiedzieć. Nie mogę brać odpowiedzialności za to co ludzie zrobią i 
jakie konsekwencje tego mogą być w przyszłości. Trzeba wziąć pod uwagę to Ŝe ci ludzie tracą 
cierpliwość. Coraz trudniej jest wytłumaczyć Ŝe tego się nie da zrobić.     
 
p. Józef Cybulski – Czy p. Wójt ma środki by naprawić doły na drodze w Brzozowym Kącie? 
 
Wójt Gminy – Te doły będą zrobione, gdy będzie wykonywana nawierzchnia w Brzozowym 
Kącie. Będzie wtedy masa na gorąco i walec. Koszty wtedy nie będą duŜe.  
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Odnośnie tego co mówił p. Sołtys. Zgadzam się z tym bo trudno zrozumieć mieszkańcom  
którzy jeŜdŜą codziennie po tej drodze. Na skatepark były pozyskane pieniądze unijne. Całe 2 
mln dotacji dla Zapiecka byłyby uzaleŜnione od realizacji tych poszczególnych zadań jakie 
gminy na siebie wzięły. KaŜda gmina musiała podobne zadanie wziąć do realizacji by te środki 
moŜna było pozyskać. Skatepark to taka szumna nazwa. Chodzi tu o utwardzenie placu na 
którym leŜy w tej chwili zdegradowany beton. Chodzi tu teŜ o plac zabaw i zagospodarowanie 
tego parku. To nie jest taki typowy skatepark. To jest zagospodarowanie tej przestrzeni 
pomiędzy ul. Krótką a Palcem Wolności. Wiem Ŝe jest potrzeba mieszkańców dot. drogi w 
Wólce Komrowskiej. W budŜecie znalazły się te drogi i wypada je wykonać. Trudno byłoby na 
chwilę obecna wstawiać jeszcze te 200 tyś zł zobowiązania. Poczekajmy jeszcze. Zobaczymy 
jak pójdzie przetarg. Dziś było otwarcie ofert na ul. lubelską i Ŝadna oferta nie została złoŜona. 
JuŜ nam się to w czasie przesuwa. Dopóki nie mamy podpisanych umów i nie mamy 
zrealizowanego tego co juŜ musi być zrealizowane trudno robić konkretne zobowiązania. Po 
trzech kwartałach zobaczymy jakie jest wykonanie budŜetu i co jeszcze moŜemy zrobić. 
Chciałbym uniknąć społecznych zadraŜnień bo to nikomu nie słuŜy. Rozumiem p. Sołtysa, bo i 
tak wykazuje się duŜą cierpliwością i tłumaczy mieszkańcom pewną niemoc. Ta niemoc nie 
wynika ze złej woli, ale z moŜliwości budŜetowych. Będziemy monitorować budŜet i jeśli coś 
się pojawi nawet kosztem zobowiązania ale celem spokoju społecznego to warto to zrobić.  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka – Czy te wszystkie zadania ujęte będą  w jednym przetargiem czy 
teŜ na kaŜde zadnie będzie oddzielny przetarg. 
 
Wójt Gminy – Jeden przetarg i poszczególne zadania do realizacji. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka – Czekamy na drogę w Wólce dosyć długo. Dawno 
rozmawialiśmy Ŝe betony naleŜałoby przykryć asfaltem w pierwszej kolejności. MoŜe udałoby 
się włączyć tą drogę do planów finansowych tego roku skoro P. Wójt powiedzie, Ŝe naleŜ ją 
włączyć do projektu przyszłego budŜetu. MoŜe dołączenie tej drogi do obecnych zobowiązań 
pozwoliłoby nam uzyskać większe oszczędności poprzetargowe. MoŜe było by to 
korzystniejsze. 
 
Wójt Gminy – UwaŜam Ŝe na chwilę obecną jest trochę przedwcześnie na robienie stałych i 
konkretnych zobowiązań. Poczekajmy na realizację tego co mamy. 750 tyś zł to duŜe 
zobowiązanie jak na nasz budŜet. Zobaczymy jaki będzie wykonanie i ile środków zostanie. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka – Oszczędności z 900 tyś zł były by większe niŜ z 700 tyś zł. 
 
Wójt Gminy - Zgadzam się z tym, Ŝe było by korzystniej, jeśli roboty były by na większą 
kwitę. Ale na chwile obecną musimy ostroŜnie postępować z zobowiązaniami i musimy jeszcze 
poczekać.  
 
Radny p. Tomasz Weremczuk – Firma, która wykonuje pracę płatność ma później. To wcale 
nie jest takie pewne, Ŝe duŜo zejdą z ceny. Firma ponosi koszty i musi zapłacić a dopiero za pół 
roku otrzyma środki. MoŜemy podjąć kolejne zobowiązanie by w Wólce Komarowskiej 
wykonać tą nawierzchnie bo nikt nie jest tej drodze przeciwny ale musimy patrzeć na budŜet. 
Wszyscy zdajemy sobie sprawę z tego jaką mamy sytuację budŜetową. Bez kolejnego 
zobowiązanie będzie bezpieczniej. Poczekajmy jeszcze pół roku. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka – Wykonanie tej drogi jest konieczne bo asfalt leŜy tam zbyt 
długo. 
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Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Nikt nie jest przeciwny wykonaniu tej 
drogi. Myślę, Ŝe mieszkańcy obawiają się teŜ tego Ŝe jeśli będzie nowa kadencja to stanie się to 
mniej realne.  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka – Kiedy moglibyśmy znać wyniki konsultacji w sprawie 
zobowiązań finansowych tak byśmy mogli temat podjąć jeszcze raz. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – MoŜe zrobić krótsze odcinki tych 4 
dróg i z tych środków wygospodarować? 
 
Wójt Gminy – Lepiej robić pewne etapy. Poczekajmy na postępowanie przetargowe. 
Zobaczymy jaka będzie wyglądała najkorzystniejsza oferta. Poczekajmy na podpisanie umów z 
wykonawcą. Zobaczymy czy będzie to niŜsza kwota. Będziemy mieć wykonanie za I półrocze i 
w sierpniu na sesji podejmiemy temat drogi w Wólce Komarowskiej. 
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na 
realizację inwestycji o wartości przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy 
Komarówka Podlaska w budŜecie gminy na 2014 r.(przebudowa drogi gminnej Nr 101 784 L 
Walinna-Walinna-Sachalin-Kolembrody w m. Kolembrody) 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk –- 
Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
 
Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o wartości 
przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie 
gminy na 2014 r.(przebudowa drogi gminnej Nr 101 784 L Walinna-Walinna-Sachalin-
Kolembrody w m. Kolembrody) została podjęta większością głosów. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na 
realizację inwestycji o wartości przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy 
Komarówka Podlaska w budŜecie gminy na 2014r. (przebudowa drogi gminnej Nr 101 783 L 
Walinna-„Kreczki"-Brzozowy Kąt) 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk –- 
Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
 
Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o wartości 
przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie 
gminy na 2014r. (przebudowa drogi gminnej Nr 101 783 L Walinna-„Kreczki"-Brzozowy 
Kąt) została podjęta większością głosów. 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 
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Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na 
realizację inwestycji o wartości przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy 
Komarówka Podlaska w budŜecie gminy na 2014 r. (budowa drogi gminnej Nr 102 239 L 
Wólka Komarowska-śulinki) 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk –- 
Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
 
Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o wartości 
przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie 
gminy na 2014 r. (budowa drogi gminnej Nr 102 239 L Wólka Komarowska-śulinki) 
została podjęta większością głosów 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na 
realizację inwestycji o wartości przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy 
Komarówka Podlaska w budŜecie gminy na 2014r. (przebudowa drogi gminnej Nr 101 795 L 
śelizna-„Kresy" w m . śelizna) 
 
Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o wartości 
przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie 
gminy na 2014r. (przebudowa drogi gminnej Nr 101 795 L śelizna-„Kresy" w m . 
śelizna) została podjęta większością głosów 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Przerwa w obradach godz. 12:45 

Wznowienie obrad po przerwie godz. 13:00 

 
 
Ad. 8.8  
Sekretarz Gminy – 20 grudnia 2013 roku podjęliśmy uchwałę uchwalającą regulamin 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Komarówka Podlaska. U nas odprowadzeniem 
ścieków zajmuje się gmina. Jest to wyjątek. Radej robią to przedsiębiorstwa. Podjęta uchwała, 



 23

została ogłoszona w dzienniku urzędowym pod poz. 385 w 2013.  W dniu 16 maja Lubelski 
Urząd Wojewódzki zwrócił się do p. Wójta z wnioskiem o jej reasumpcję, czyli poprawienie.  
Głównym błędem tej uchwały jest to, Ŝe część zadań ujęta w regulaminie powinna być ujęta w 
umowie na odprowadzanie ścieków. Po podjęciu tej uchwały sporządzimy nową umowę. Jest 
to prawo miejscowe. KaŜde przedsiębiorstwo, które uzyska zezwolenie na odprowadzanie 
ścieków moŜe to robić nie tylko gmina. W wielu miejscach regulaminu uŜyte jest 
sformułowanie Gmina a powinno być przedsiębiorstw. Uchwały zmieniającej nie chcemy 
podejmować, bo jeśli to zrobimy to uchwała stanie się bardzo nieczytelna ze względu na duŜą 
liczbę zmian sformowania gmina na przedsiębiorstwo. Najlepiej ja wygasić i podjąć na nowo. 
Taka propozycję przygotowałam. Dodatkowo trzeba było uszczegółowić zapis rozdziału 2 
minimalny poziom usług świadczonych przez przedsiębiorstwo kanalizacyjne w zakresie 
odprowadzania ścieków oraz obowiązki odbiorców. Nie określa się minimalnego poziomu 
usług w zakresie odprowadzania ścieków.  Techniczne warunki określające moŜliwość dostępu 
do usług kanalizacyjnych Trzeba było bardziej uszczegółowić, doprecyzować. § 10 z rozdziału 
6 otrzymuje nowe brzmienia oraz dodano w § 16 nowy punkt. To są główne zmiany.  
W między czasie wszedł nowy przepis mówiący o tym, Ŝe jeŜeli Rada Gminy dokona jednej 
zmiany aktu prawnego to do roku czas trzeba ogłosić jej tekst jednolity.  
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Komarówka Podlaska 
 
Uchwała w sprawie uchwalenia regulaminu odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Komarówka Podlaska została podjęta jednogłośnie 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 8.9  
Sekretarz Gminy – Przedstawię treść uzasadnienia do uchwały. 
 
Radny p. Jan Borowik – Jaka jest róŜnica między tym co było a tym co dziś mamy uchwalić? 
 
Radny p. Bogdan Weroszka – ok. 15 groszy. 
 
Radny p. Jan Borowik – Rodzice będą musieli więcej zapłacić? 
 
Sekretarz Gminy – Rodzice zapłacą mniej. Opłata nie moŜe być większa niŜ 1 zł. 
 
Radny p. Jan Borowik – Czyli Gmina będzie musiała znowu dołoŜyć.  
 
Wójt Gminy – Ale rodzic za to będzie miał lepiej. Po to dają nam subwencję przedszkolna by 
przedszkole nie kosztowało więcej niŜ 1 zł. Od września mamy subwencję. Ustawa określiła 
górne stawki za opiekę ponad podstawę. 
 
Radna p. Joanna Krupska – Czy subwencja wystarcza?  
 
Wójt Gminy – Subwencji nie  wystarcza. Gmina dokłada. 
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Przewodniczący Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka - Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia opłat za świadczenia 
udzielane przez przedszkole publiczne, dla którego organem prowadzącym jest Gmina 
Komarówka Podlaska 
 
Uchwała w sprawie określenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole 
publiczne, dla którego organem prowadzącym jest Gmina Komarówka Podlaska została 
podjęta większością głosów 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 1 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 8.10  
Wójt Gminy – Chodzi tu o działkę która była przeznaczona do sprzedaŜy w trybie 
bezprzetargowym. Okazało się Ŝe są dwie osoby zainteresowane zakupem tej działki. Nie 
moŜemy zastosować trybu bezprzetargowego. Musimy ogłosić przetarg ustny niegraniczony. 
To działka obok ronda tam gdzie w tej chwili stoi kiosk.   
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Komarówka Podlaska w drodze 
przetargu ustnego nieograniczonego (Komarówka Podlaska- działka 336 ul. Lubelska). 
 
Uchwała w sprawie sprzedaŜy nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej 
własność Gminy Komarówka Podlaska w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
(Komarówka Podlaska- działka 336 ul. Lubelska) została podjęta większością głosów 
Głosowanie: 

Liczba Radnych głosujących za – 12 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 1 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 9 
Sołtys wsi śelizna Stanisław Golanko – Chcę poruszyć problem zalanych łąk. Dotyczy to 
praktycznie całej gminy. Rzeka Białka i Rudka pełna, bobry robią tamy, dziki ryją łąki. Ludzie 
nie mogą wykosić łąk. Trzeba zrobić coś z tymi łąkami bo łąki  w śeliŜnie mają mieszkańcy 
nie tylko śelizna ale i Derewiczne, Komarówce i Wólce. MoŜe jakąś komisję powołać.  
Droga śulinki – śelizna jest tragiczna. Pobocze wysypią grysem gdy cięŜki samochód tamtędy 
przejedzie wszystko jest w lesie. To jest droga wojewódzka. Trzeba się zwrócić do zarządu 
dróg Ŝeby coś zrobili z tą drogą.  
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Radny p. Andrzej Kowalczuk – Sprawę chyba zawalił rejon Parczewski, bo na Parczewie 
droga ta zrobiona jest dobrze. Pod Międzyrzecem teŜ. Tylko tutaj jest tak źle.  
 
Sołtys wsi śelizna Stanisław Golanko – W lesie jest najgorzej. DuŜe samochody nie mogą się 
minąć. Jeden musi zjeŜdŜać na pobocze.  
 
Sołtys wsi Woroniec Zdzisław Romanowicz – Mam taki wioskowy wrzód którym jest plac 
zabaw. Nie wiem kto to zamówił czy to gmina na pośmiewisko. Zapraszam komisję budŜetową 
do obejrzenia tego placu zabaw i wyciągnięcia wniosków. Ustawili kołki i od piątku 
pozostawili plac zabaw i wyjechali. Kołki te potrzaskały. Są na nich szczeliny wielkości palca. 
Dobrze Ŝe w Walinnie jeszcze nie wybudowali. Rozmawiamy o mądrym wydatkowaniu 
pieniędzy. To nie są takie duŜe pieniądze. Zwróciłem się do Pani Zienkiewicz aby zrobić 
pojedyncze zestawy. Powiedziała ze juŜ nie moŜna bo juŜ są zamówione. To jest ogromne 
dzieci boja się podejść do tego. Wielkie kołki stoją. Niech to zabierają. Nie chcemy takiego 
placu zabaw.  
 
Radny p. Jan Borowik – Co z internetem? O co chodzi z drzewami w Przegalinach o których 
ostatnio pisała prasa. Odnośnie gospodarstwa pomocniczego jak sytuacja wygląda. Rada 
sołecka wsi Derewiczna pisała dwa lata temu zamówienie do budŜetu gminy  na odwodnienie 
wsi wzdłuŜ drogi poprzez wykopanie rowu. Jest to droga powiatowa. Czy coś w tej sprawie 
zostało zrobione. Czy były jakieś rozmowy i ustalenia?  
 
 
Radny p. Jan Abramczuk – Na drodze do Wisznic tej od posesji Sienkiewicza jest duŜa 
dziura. Mam prośbę. Panie Wójcie czy podczas budowy drogi w Brzozowym Kącie moŜna by 
było Ta dziurę załatać? Co z kolektorami słonecznymi? Kiedy będzie załoŜona wentylacja w 
Remizie OSP w Brzozowym Kącie? 
 
Sołtys wsi Wólka Komarowska Stanisław Orłowski – Drogi na terenie gminy będą 
remontowane asfaltem?  
 
Sołtys wsi Wiski Andrzej Oniszczuk - Na drodze Wiski –Wólka naleŜałoby uzupełnić dziury 
tłuczniem.  
 
Sołtys wsi Wólka Komarowska Stanisław Orłowski – Tam był nawieziony tłuczony gruz, 
ale to nie zdaje egzaminu w czasie deszczu. Jest chyba za lekki.  
 
Ad. 10 
Wójt Gminy: 
- odnośnie pytań Pana Sołtysa Golanki jeśli zalane są łąki przez te rzeki to pismo trzeba 

skierować do Zarządu Melioracji. Wystąpić ze zbiorowym pismem. Odnośnie drogi 
wielokrotnie rozmawiałem z Kierownikiem Siatką. Cały czas to pobocze utwardza ale to 
jak widać nie zdaje egzaminu. Na inny remont nie posiadają na ten moment środków.  

- odnośnie placu zabaw. Plac nie jest skończony. Nikt tego nie odebrał i nie zapłacił. Jeśli są 
usterki trzeba to zgłosić wykonawcy. Wykonawca daje 15 lat gwarancji. Zamówiono jeden 
zestaw. Jeśli są grube kołki to myślę Ŝe jeszcze lepiej. Poczekajmy na zakończenie. W tej 
chwili nie da się tego zabrać. Sołtys chciał ten plac zabaw nie po to zabiegamy o to Ŝeby 
teraz to zabierać.  

- odnośnie komputerów. Zebraliśmy wnioski i przesłaliśmy je do Urzędu Marszałkowskiego.  
- Odnośnie drzew - zarząd dróg ogłosił przetarg. Firma Która wygrała wycięła nie te drzewa 

co trzeba. Wymierzona została kara. przedsiębiorstwo odwołało się do SKO. SKO 
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zawiesiło wykonanie kary za uszkodzenie świerku na 3 lata. Jeśli świerk przeŜyje nie 
będzie ona wymierzona.  

- jeśli trzeba przygotujemy sprawozdanie z działalności spółki komunalnej na następna sesję.  
- odwodnienie drogi - wykonać dokumentację i mieć gdzie tą wodę odprowadzić a sprawę 

podwyŜszenia pobocza zgłoszę do zarządu dróg.  
- droga do Polubicz to droga powiatowa. juŜ była ona zgłaszana. Jeszcze raz przypomnę.  
- odciśnie kolektorów Miasto Radzyń podpisało umowę i w tym roku będzie realizowany 

pierwszy etap 2-3 panelowe a w następnym roku pozostałe. Jak zostanie wyjaśniona 
kwestia VAT to będą przyjmowane wpłaty od mieszkańców. 

- na drodze w Wólce - zabezpieczymy środki i przywieziemy kruszywo i ŜuŜel. 
 
 
Ad. 11 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Wpłynęło pismo do Wójta i Rady 
Gminy p. Jacka Kamińskiego dotyczące podziału i sprzedaŜy działki nr 1137/1 
Przedstawiła treść pisma.    
Pismo stanowi załącznik do protokołu 

Temat został przedstawiony na komisji budŜetowej.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny p. Tomasz 
Weremczuk – Komisja nie wyraziła zgody na podział tej działki. 
 
Radny p. Jan Borowik – Jaka jest wielkość tej działki? 
 
Radny p. Janusz Kasak -  27 arów. 
 
Wójt Gminy – Myślę, Ŝe nie ma potrzeby podziału. Jeśli szykujemy ją  do sprzedaŜy to w 
całość. 
 
Radny p. Jan Borowik – To nie jest ogromna działka.  Po ca ją dzielić.  
 
Stanowisko Rady Gminy Komarówka Podlaska  

Rada Gminy Komarówka Podlaska nie wyraŜa zgody na podział działki nr 1137/1 

stanowiącej własność Gminy Komarówka Podlaska 

 

 
Ad. 12 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Po wyczerpaniu porządku obrad 
dokonuję zamknięcia obrad sesji dziękując wszystkim za udział. 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 

          Protokolant       Przewodnicząca Rady Gminy 
 
   Dorota Maksymiuk-Mitońska        Marta Grabińska 
 
 
Protokół sporządzono dnia 17 czerwca  2014 roku 
 
Przekazano Sekretarzowi Gminy  18 czerwca 2014 roku 
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WYKAZ UCHWAŁ 
RADY GMINY KOMARÓWKA PODLASKA 

podjętych na sesji w dniu 12.06. 2014 r. 
 
Uchwała Nr XXIX/199/2014 w sprawie ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013 dla 
Gminy Komarówka Podlaska 
 
Uchwała Nr XXIX/200/2014 w sprawie  udzielenia  absolutorium  z tytułu wykonania budŜetu 
Gminy Komarówka Podlaska za 2013 r.  
 
Uchwała Nr XXIX/201/2014 w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2014 
 
Uchwała Nr XXIX/202/2014 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
 
Uchwała Nr XXIX/203/2014 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę 
wcześniej zaciągniętych kredytów 
 
Uchwała Nr XXIX/204/2014 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o 
wartości przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie 
gminy na 2014 r.(przebudowa drogi gminnej Nr 101 784 L Walinna-Walinna-Sachalin-
Kolembrody w m. Kolembrody); 
 
Uchwała Nr XXIX/205/2014 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o 
wartości przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie 
gminy na 2014r. (przebudowa drogi gminnej Nr 101 783 L Walinna-„Kreczki"-Brzozowy Kąt); 
 
Uchwała Nr XXIX/206/2014 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o 
wartości przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie 
gminy na 2014 r. (budowa drogi gminnej Nr 102 239 L Wólka Komarowska-śulinki): 
 
Uchwała Nr XXIX/207/2014 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację inwestycji o 
wartości przekraczającej granice ustalone przez Radę Gminy Komarówka Podlaska w budŜecie 
gminy na 2014r. (przebudowa drogi gminnej Nr 101 795 L śelizna-„Kresy" w m . śelizna). 
 
Uchwała Nr XXIX/208/2014 w sprawie uchwalenia regulaminu odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Komarówka Podlaska 
 
Uchwała Nr XXIX/209/2014 w sprawie określenia opłat za świadczenia udzielane przez 
przedszkole publiczne, dla którego organem prowadzącym jest Gmina Komarówka Podlaska; 
 
Uchwała Nr XXIX/210/2014 w sprawie sprzedaŜy nieruchomości gruntowej niezabudowanej 
stanowiącej własność Gminy Komarówka Podlaska w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego (Komarówka Podlaska-   działka 336 ul. Lubelska). 
 
 


